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Abstract (en)
Covers are a mechanical and acoustic protection for a hydrophone system. Shaping and choice of material reduces flow noise, prevents cavitation
and achieves acoustic transparency for water-borne noise. The new cover is intended at the same time to prevent radiation of interference noise
which is produced by the structure-borne noise of the support vessel and transmitted to the cover. The wall of the cover is a laminated composite
consisting of one or more dimensionally stable layers as supporting element and damping layers for flexural waves on top of and inbetween them.
Material choice and dimensioning achieves the acoustic transparency for water-borne noise. Bow and keel domes and also lateral covers can be
produced with such a laminated composite. <IMAGE>

Abstract (de)
Hüllkörper sind mechanischer und akustischer Schutz für eine Hydrophonanordnung. Durch Formgebung und Materialwahl werden
Strömungsgeräusche vermindert, Kavitation vermieden und akustische Transparenz für Wasserschall erreicht. Der neue Hüllkörper soll gleichzeitig
eine Abstrahlung von Störschall vermeiden, der durch Körperschall vom Trägerfahrzeug erzeugt und auf den Hüllkörper übertragen wird. Die
Wandung des Hüllkörpers ist als Schichtverbund ausgebildet aus einer oder mehreren formsteifen Schichten (60, 61) als tragendem Element und
darauf und dazwischen angeordneten Dämpfungsschichten (62) für Biegewellen. Durch Materialwahl und Dimensionierung wird die akustische
Transparenz für Wasserschall erzielt. Bug- und Kieldome sowie Seitenhüllkörper sind mit einem solchen Schichtverbund realisierbar.
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